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R e v i z n í  z p r á v a  
 

o kontrole hospodaření a plnění úkolů a usnesení orgánů Českého střeleckého svazu 
v roce 2008 a přehled za období od Sjezdu delegátů 2005. 

 
 
 Revizní komise ČSS pracovala po celé období od sjezdu ve složení ing. Jan Brych 
(předseda RK), Věra Buriánová, ing. Renata Janečková, Jiří Pokorný a JUDr. Jaroslav 
Šurmánek.  Komise provedla každoročně kontrolu účetních materiálů, předložených 
prezidentem Svazu p. Jaroslavem Pekařem, komentovaných a zpřesňovaných podle potřeby p. 
ing. Jiřím Kutou, ekonomickým poradcem. Při kontrole plnění usnesení Prezidia a 
Výkonného výboru použila zápisů z těchto jednání a poznámek ing. Brycha, který se jich 
účastnil s hlasem poradním. Komise kromě toho provedla několik revizí v Regionálních 
centrech talentované mládeže a věnovala pozornost několika podnětům z řad členů. Vzhledem 
k tomu, že Stanovy nedávají Revizní komisi v těchto případech rozhodující pravomoci, 
omezila svoje vyjádření na doporučení nebo předání příslušnému orgánu ČSS. 
 
 

1. Výsledky hospodaření ČSS v roce 2008 
 
Výnosy v roce 2008   …………………………………….. celkem  48,08 milionu Kč 
 
                          Z toho                 dotace ……………………….     31,12 
          výnosy Sazky ……………….       6,07  
                                                     příspěvky členů  …………….       2,57 
                                                     ostatní ……………………….       8,32 
 
Náklady  v roce 2008   ……………………………………. celkem   47,54 milionu Kč 
 
                          Z toho                 materiál  …………………….         8,77  
                                                     cestovné  …………………….       11,49 
                                               osobní náklady (soc.poj., zdrav.poj.)    13,73 
                                                     úroky z půjčky ……………….       0,31 
                                                     příspěvek KS ČSS …………..        1,30 
                                                     ostatní služby  ……………….        6,78 
                                                     jiné …………………………..        5,16 
 
Hospodářský výsledek  …………………………………………………….. + 0,54 mil. Kč 
 
 
 ZÁVĚR      
 
 V roce 2008 bylo hospodaření Svazu mírně přebytkové. Přestože náklady se proti roku 
2007 výrazně zvýšily vzhledem k vysokým nákladům na účast na Olympijských hrách 
v Pekingu, bylo v podstatě vyrovnané hospodaření dosaženo za cenu úsporných opatření. 
Účtování programů, dotovaných ze státního rozpočtu, které tvoří 76.6 % příjmů, proběhlo 
v termínu a bez závad.  
 
 Revizní komise neshledala žádné zásadní závady nebo nesrovnalosti v účtování a 
dokumentaci účtovaných položek a konstatuje, že hospodaření Svazu probíhalo v roce 2008 
v souladu s předpisy. Komise oceňuje tuto práci také proto, že v průběhu roku zemřela 
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pracovnice, která měla tuto agendu na starosti a bylo pro pokračování této práce nutné 
vytvořit podmínky.  
 
 

2. MAJETEK 
 
Majetek  -  aktiva     …………………………………………………  171,78 milionu Kč 
 
                                              z toho  dlouhodobý majetek vč.finančního158,53           
                                                          materiál  ………………………      3,29 
                                                          pohledávky  …………………..       0,86 
                                                          finanční prostředky …………..       0,61 
                                                         dohadné účty aktivní …………       8,49 
 
Majetek  -  pasiva    …………………………………………………    171,78 milionu Kč 
 
                                              z toho  vlastní jmění  …………………    111,40  
 oprávky k dlouhodob.majetku 52,43 
                                                          půjčky  ……………………….        3,00 
                                                          splatné závazky  ……………..        1,05 
                                                          krátkodobé půjčky  ………….         3,03 
                                                          hospodářský výsledek 2008  …       0,54 
             
dohadné účty pasivní ……….         0,33 
 
 Nové investice v roce 2008 byly ve výši 3,423 mil. Kč, z toho dotace 3,00 mil. Kč. 
K přiznaným dotacím je nutno přidat určitou část z prostředků investora. V roce 2008 byla 
pořízena mobilní stěna v hodnotě 3,293 mil. Kč, využitá pro ME 2009 ve vzduchových 
zbraních a následně využitelná pro větší akce, případně její části pro potřeby KS ČSS.  
 Platby od Sazky jsou bohužel stále opožděny, což zejména v roce 2009 způsobuje 
obtíže ve financování činnosti Svazu. Na druhé straně to potvrzuje, i když poněkud drsně, že 
ČSS je na prostředcích, které získává jako menší akcionář Sazky, výrazně závislý a že 
rozhodnutí o zvýšení podílu na akciích i za cenu půjčky, které Výkonný výbor udělal před 
několika lety, bylo naprosto správné. K 31. 12. 2008 nebylo Sazkou vyplaceno 8,33 mil. Kč. 
Tyto výnosy budou Svazu poukázány po valné hromadě Sazky. 
 Vzhledem k tíživé finanční situaci, vzniklé mimo jiné i nastupující světovou finanční 
krizí, bylo pozastaveno splácení půjčky, aby bylo možno financovat činnost Svazu 
v plánovaném rozsahu. ČSS zaplatí za rok 2008 daň z příjmu ve výši cca 61 000,- Kč. Daň 
bude uhrazena z pohledávky vůči Finančnímu úřadu Praha 7, která se sníží na cca 184 tisíc 
Kč. ČSS využije podání daňového přiznání do 30. 6. 2009 vzhledem k součinnosti s daňovým 
poradcem, proto je možno uvést v této kapitole jen přibližná čísla.     
 
 

3. Vývoj  financování činnosti Svazu v roce 2009 
 
 Revizní komise je seznámena prostřednictví svého předsedy s vývojem situace. 
Nepříznivě se do financování činnosti promítly především opožděné platby od Sazky, navíc 
v poněkud snížené výši a rovněž náklady na pořádání větších střeleckých akcí. Zatím co 
Mistrovství Evropy juniorů v Plzni v červenci 2008 a Mistrovství světa ve střelbě na běžící 
terč 2008 rovněž v Plzni byly mírně přebytkové, Mistrovství Evropy ve vzduchových 
zbraních 2009 skončilo se ztrátou. Především to bylo způsobeno menším počtem startů, 
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pravděpodobně vzniklých úspornými opatřeními v jednotlivých národních svazech vzhledem 
k rozvíjející se finanční krizi. 
 Presidium ČSS přistoupilo proto k úsporným opatřením, často dosti bolestným. 
Ukazuje se, že potřebné šetření s prostředky musí zahrnovat hospodaření Svazu komplexně. 
Revizní komise tuto situaci plně podporuje a doporučuje členům Svazu a jednotlivým 
klubům, aby tuto situaci vnímali realisticky a s pochopením. Sjezd by měl zvážit případné 
zvýšení členských příspěvků, případně mírné snížení prostředků, převáděných Krajským 
sdružením nebo jejich časovým odsunem. Jsou to opatření jistě nepopulární, ale Revizní 
komise je přesvědčena, že za dané situace je řešení těchto problémů naprosto nezbytné a nové 
Prezidium a Výkonný výbor budou stát před nelehkým úkolem.  
 
 

4. Plnění úkolů Prezidia a Výkonného výboru 
 
 Revizní komise opakovaně konstatuje, že úkol zadaný Sjezdem delegátů, totiž 
vytvoření svazových vyznamenání, není dosud splněn. Zatím existuje návrh v ucelené 
podobě, ale k realizaci nebylo možno pro úsporná opatření přistoupit. Revizní komise 
doporučuje sjezdu, aby pravomoci udělení vyznamenání předal na Výkonný výbor, aby 
nebylo nutné čekat na další Sjezd. Řada kandidátů na ocenění by se toho pak nemusela dožít. 
V každém případě je potřeba stanovit kriteria pro udělení vyznamenání, pokud možno jasná a 
jednoznačná.  
 
 Prezidium Svazu a Výkonný výbor v souladu s usneseními plnili úkoly, případně jsou 
tyto úkoly rozpracovány.   
 
 Závažnou skutečností je ukončení jednání o rekonstrukci střelnice v Hrdlořezech. 
Revizní komise konstatuje, že Výkonný výbor v dané situaci na návrh Presidia postupoval 
správně, i když tato skutečnost znamená pro pražské KS ČSS ukončení nadějí na kvalitní 
prostory pro trénink a závodní činnost v dostatečné kapacitě, pro samotný Svaz pak ztrátu 
možnosti umístění sekretariátu a s tím ušetřené náklady za pronájmy. Revizní komise tuto 
skutečnost, spojenou především s postojem některých funkcionářů pražských klubů, nebude 
komentovat, protože považuje za zbytečné vyvolávat naprosto neplodnou diskuzi. 
 
 

5. Činnost Revizní komise v období od Sjezdu roku 2005 
 
 Revizní komise, zvolená Sjezdem 2005 každoročně provedla revizi hospodaření 
v Borku u Českých Budějovic, kde je vedeno účetnictví Svazu. O výsledku revize byla 
vypracována zpráva, která byla vždy uveřejněna ve Zpravodaji Českého střeleckého svazu. 
 
 Členové Revizní komise provedli (ve dvojici) kontrolu u RCTM v Brně, Ostravě a 
Praze. Plánované revize v Manušicích a Plzni byly nejprve odloženy a později zrušeny 
vzhledem k úsporným opatřením ve Svazu. Při žádné z těchto provedených kontrol nebyly 
zjištěny závažné závady. Revizní komise konstatovala, že systém přípravy talentované 
mládeže pracuje velmi dobře a doporučuje vyslovit vedoucím těchto center a případně dalším 
trenérům uznání a poděkování. Financování činnosti těchto zařízení je kryto přísně účelovými  
dotacemi z MŠMT, ve vyúčtování těchto dotací nenašly kontrolní orgány ministerstva nikdy 
žádná pochybení, stejně jako Revizní komise ČSS. 
 V průběhu období dostala Revizní komise několik podnětů od členů Svazu. Vesměs se 
jednalo o problémy, které se týkaly klubů a jejich členů, nebo nespokojenost s činností 
funkcionářů případně (především) státních trenérů. Komise prověřila tyto podněty, zda jsou 
v souladu se Stanovami Svazu a předala jejich řešení příslušnému orgánu ČSS.  



4 
 

 
 

6. Hodnocení sportovní činnosti Svazu v roce 2008 
 
 Vyhodnocení této činnosti po sportovní stránce není pochopitelně úkolem Revizní 
komise. Je ale třeba alespoň krátce zhodnotit výsledky z hlediska vynaložených nákladů a 
dosažených výsledků. 
 Střelci získali 13 účastnických míst pro OH 2008, což je o cca 60% více, než na OH 
2004. Na OH získali střelci díky Kateřině Emmons a Davidovi Kosteleckému dvě zlaté a 
jednu stříbrnou medaili. Hodnotit výsledky tam dosažené není v tomto složení posluchačů 
určitě nutné. Náklady na získání nejlepšího hodnocení nejen v historii sportovní střelby, ale i 
mezi ostatními sporty nebyly malé. Názor Revizní komise je v tomto směru jednoznačný. I 
když výsledek takové akce, jako jsou OH, není závislý jen na vynaložených nákladech, bez 
nich to prostě nejde. Doufejme, že členové Svazu, kteří střeleckou činnost dělají jako svého 
koníčka, si uvědomují, že budoucnost našeho sportu je právě v těch mezinárodních úspěších, 
a na činnost v klubech si prostředky prostě musíme sehnat sami. Buď od sponzorů nebo 
z vlastní kapsy. Účast mladých talentovaných sportovců na mezinárodních střetnutích je 
příslibem do budoucna, který bychom měli všichni podporovat. Jedině tak se bude možno 
alespoň přiblížit k dosavadním úspěchům na OH. 
  
 

7. Závěrečné zhodnocení 
 
 Revizní komise ČSS ve složení Věra Buriánová, ing. Jan Brych, ing. Renata 
Janečková, Jiří Pokorný a JUDr. Jaroslav Šurmánek vyslovuje odstupujícímu Výkonnému 
výboru a Prezidiu ČSS absolutorium a děkuje za odvedenou práci.   
 

 
Ing. Jan Brych 


